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Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 19. maj 2021.  

Spørgsmål nr. 218: 

”Vil ministeren redegøre for, om det er korrekt, at der ikke er offentlighed omkring 

direktørlønninger og endvidere redegøre for reglerne generelt vedrørende åbenhed og 

aktindsigt i almene boligforeningers dokumenter?” 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Bolig- og Planstyrelsen, som oplyser:  

”Reglerne om offentlig forvaltning og aktindsigt vedrører alene offentlige myndighe-

der. En boligorganisation er ikke en offentlig myndighed og derfor ikke omfattet heraf.  

Styrelsen kan herudover oplyse, at kommunerne er tilsynsmyndighed i forhold til bo-

ligorganisationerne. Ifølge reglerne om drift af almene boliger skal en boligorganisati-

on på forlangende give kommunen enhver oplysning om boligorganisationens forhold 

til belysning af, om denne ledes og drives i overensstemmelse med gældende bestem-

melser. Det fremgår af almenboligloven, at boligorganisationen skal sikre en forsvarlig 

og effektiv drift af boligorganisationen og dens afdelinger.  

En borger kan derfor gøre kommunen opmærksom på utilfredsstillende forhold, som 

vedkommende mener, at kommunen bør undersøge. Kommunen vurderer herefter, 

om der er grundlag for at gøre brug af dens beføjelser som tilsynsmyndighed. 

Styrelsen kan desuden oplyse, at regnskabet for en almen boligorganisation er offent-

ligt tilgængeligt, og at det skal indeholde oplysninger om boligorganisationens ledel-

sesudgifter.” 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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